

BULLETIN DE PARIS NO. 13/04

Date: 1 Février 2013

Date Effective: 5 Février 2013

INTRODUCTION D'UNE NOUVELLE CLASSE D'OPTIONS SUR GEMALTO N.V.

Sommaire

Ce Bulletin informe les membres du lancement par NYSE Liffe, à compter du 5 Février 2013, d'une nouvelle classe d'options portant sur les actions de la société **Gemalto NV**.

Ce Bulletin invite également les membres à se porter candidat au statut d'Apporteur de Liquidité dans le cadre du schéma d'Apport de Liquidité.

1. Introduction

Conformément aux dispositions de l'article P/M1.1.1 du Livre II des règles particulières applicables aux marchés réglementés français, NYSE Liffe a décidé le lancement sur le MONEP, à compter du 5 Février 2013, d'une nouvelle classe d'options portant sur les actions de la société Gemalto NV:

	Option de type américain
Code ISIN	NL0000400653
Mnémonique	GT1
Quotité	100 titres
Echéances	Group III : Quatre échéances trimestrielles du cycle mars, juin, septembre, décembre.
Heures de Négociation	Les négociations s'effectuent selon les horaires suivants : <ul style="list-style-type: none"> • 9h01 à 17h30 CET dans le carnet d'ordres central • 9h01 à 18h30 CET pour la négociation de bloc

Les caractéristiques techniques complètes de ces contrats figurent dans l'annexe jointe à ce Bulletin.

2. Apporteurs de Liquidité

- 2.1. Les candidats au statut d'Apporteur de Liquidité sur cette classe devront remplir le formulaire de candidature disponible sur le site internet de NYSE Euronext: www.nyx.com/elps (Partie dédiée au Marché de Paris). Le formulaire de candidature devra être envoyé au département « EMS Liquidity Provision » par fax au +31 (0) 20 550 5101 ou par email à l'adresse suivante : ELPS@nyx.com avant la mi-journée le **4 février 2012**.
- 2.2. NYSE Liffe sélectionnera jusqu'à cinq Primary Liquidity Providers (PLPs), six Competitive Market Makers (CMMs) et six Responding Market Makers (RMMs) pour la classe d'options du Non-Target Group **GT1** sur la base des candidatures reçues par les membres.
- 2.3. Les Membres sont informés que les obligations pour la classe d'options **GT1** en termes de fourchette de cotation seront incluses dans le **Groupe 3** avec une Quantité minimum par ordre de **10 lots**.
- 2.4. Il est rappelé aux Membres que la désignation de chaque PLP/CMM/RMM fera l'objet d'un contrat ("le Contrat") liant le candidat sélectionné et la Bourse. Un formulaire de candidature dûment rempli ne constitue pas un Contrat. De plus, le statut d'Apporteur de Liquidité d'un candidat, et donc la période pendant laquelle cet Apporteur de Liquidité bénéficie de conditions financières favorables, ne peut commencer tant que le Contrat n'a pas été signé par les deux parties.
- 2.5. Dans l'éventualité où une activité de marché, bénéficiant de réduction des commissions de négociation au titre de ce Programme d'Apport de Liquidité, serait également sujette par ailleurs à des réductions perçues au titre d'un autre Programme d'Apport de Liquidité, de Market Making ou d'un autre contrat analogue, la Bourse se réserve le droit, à son entière discrétion, de prendre une ou plusieurs des actions suivantes:
 - (a) ne pas créditer de remises supplémentaires, par ailleurs exigibles, au titre du Programme de Liquidité ;
 - (b) refacturer tout ou partie des frais de transaction précédemment perçus au titre du Programme de Liquidité, ainsi que
 - (c) résilier à tout moment le Contrat, par notification aux parties et ce avec effet immédiat.
- 2.6. Le programme d'Apport de Liquidité applicable aux PLP/CMM/RMM mentionné dans l'Info Flash no.PA10/02 est disponible sur le site Internet de NYSE Euronext: www.nyx.com/elps (Partie dédiée au Marché de Paris).

Pour toute question relative à ce Bulletin, merci de bien vouloir contacter:

Market Services

+33 (0) 1 49 27 13 00

marketservices@nyx.com

PARIS NOTICE NO. 13/04

Issue Date: 1 February 2013

Effective Date: 5 February 2013

INTRODUCTION OF A NEW OPTION CLASS ON GEMALTO N.V.

Executive Summary

This notice informs Members of the introduction by NYSE Liffe, as of **5 February 2013**, of a new option class on **Gemalto N.V.**

This notice also invites Members to apply for Liquidity Provider roles in the Market Maker and Liquidity Provider programme.

1. Introduction

Pursuant to Article P/M1.1.1 Book II of Specific rules applicable to the French regulated markets, NYSE Liffe has decided to make available for trading on MONEP, a new option class on **Gemalto N.V** which will be available for trading on and from **5 February 2013**:

	American style option
Code ISIN	NL0000400653
Mnemonic	GT1
Contract Size	100 shares
Expiries	Group III : Four quarterly maturities from the March, June, September, December cycle are available.
Trading Hours	<ul style="list-style-type: none"> 9:01 am to 5:30 pm CET for trades in the central order book 9:01 am to 6:30 pm CET for Block Trades

Full Contract Specifications are available in Attachment to this Notice.

2. Liquidity Provider information

- 2.1. Members who would like to apply for a Liquidity Provider role should complete the Application Form available on the NYSE Euronext website: www.nyx.com/elps (under the Paris heading). The Application Form should be sent to the EMS Liquidity Provision department via fax (+31 (0) 20 550 5101) or email (ELPS@nyx.com) by no later than **midday on 4 February 2013**.
- 2.2. NYSE Liffe will select up to five PLPs, six CMMs and six RMMs for the Non Target Group option class **GT1** on the basis of applications received from Members.
- 2.3. Members are informed that the Maximum Bid/Offer Spread for the Non Target Group option class **GT1** will be included to **Group 3** with a Minimum Order size of no fewer than **10 lots**.
- 2.4. Members are reminded that the appointment of each PLP/CMM/RMM will be subject to a binding contract ("the Agreement") between the successful applicant and the Exchange. A completed Application Form does not constitute an Agreement. Furthermore, a successful applicant's market maker status, and therefore the period for which the market maker may receive financial benefits, may not be deemed to have commenced until the Agreement is completed and signed by all parties.
- 2.5. In the event that any business which may give rise to a benefit under the terms of this programme may also qualify as business undertaken by the Liquidity Provider giving rise to a benefit under any other Exchange liquidity provision, market making or other similar programme or arrangement, the Exchange reserves the right in its absolute discretion to take one or more of the following actions:
 - (a) not to credit any further rebates otherwise due under the programme;
 - (b) to re-charge some or all of the discounted transaction fees made under the programme; and
 - (c) to terminate the Agreement by notice to the parties with immediate effect.
- 2.6. For the PLP/CMM/RMM market making programme specifications we refer to Paris Info Flash no.PA10/02 which is available on the NYSE Euronext website: www.nyx.com/elps (under the Paris heading).

For further information in relation to this Notice, Members should contact:

Market Services

+33 (0)1 49 27 1300

marketservices@nyx.com

Contract specifications for option contracts based on Gemalto N.V

The options will be part of the Non-Target Group

Symbol	GT1
Contract size	100 shares
Trading unit	100
Pricing unit	1 Euro
Currency	Euro
Option price	Premium x Trading unit
Minimum price move / Tick Size	€ 0.01
Trading hours	<ul style="list-style-type: none"> • 9:01 am to 5:30 pm CET for trades in the central order book • 9:01 am to 6:30 pm CET for block trade
Option style	American
Expiry months	<p><u>Group III Expiry:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • 4 Quarterly are available to trade (March, June, September and December cycle) • The initial expiry months available will be March 2013, June 2013, September 2013 and December 2013.
Last Trading Day	Until 5:30 pm CET on the third Friday of each expiry month, provided this is a business day. If not, the last day of trading shall be the last business day preceding the third Friday in the expiry month.
Exercise	<ul style="list-style-type: none"> • Exercise until 7:15 pm CET on any business day, • Exercise until 7:45 pm CET on the Last Trading Day
Settlement	Delivery of 100 shares through the settlement system of LCH.Clearnet S.A.
Settlement Day	Three business days after the exercise day.
Clearing organization	LCH.Clearnet S.A.
ISIN	NL0000400653